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Uddannelses- og Forskningsudvalget 

Folketinget 

Christiansborg 

1240 København K 

I brev af 22. januar 2024 har udvalget efter ønske fra Sandra Elisabeth Skalvig 

(LA) stillet mig følgende spørgsmål: 

UFU alm. del spm. 178 

 

Vil ministeren redegøre for andelen af studerende på de videregående  

uddannelser, der modtager su-handicaptillæg pga. hhv. fysiske og psykiske  

funktionsnedsættelser? 

Svar 

 

3,5 pct. af alle støttemodtagere på videregående uddannelser modtager SU-han-

dicaptillæg. Det svarer til 10.205 studerende, jf. tabel 1. Heraf modtog 73 pct. SU-

handicaptillæg pga. psykiske funktionsnedsættelser og 28 pct. pga. fysiske funkti-

onsnedsættelser. Fysiske funktionsnedsættelser dækker over nedsat bevægelses-

funktion, neurologiske lidelser samt høre- og synsnedsættelser. Psykiske funkti-

onsnedsættelser registreres ikke ud fra specifikke diagnoser eller underkategorier. 

 

 

Tabel 1 

Støttemodtagere med handicaptillæg i 2022 

  Antal støttemodtagere med handicaptillæg  Andel  

Fysiske funktionsnedsættelser 2.851 28% 

Psykiske funktionsnedsættelser 7.401 73% 

Total  10.205  

 

Anm.:  Tabellen opgør antallet og andelen af studerende i 2022 på videregående uddannelser, som 

modtager SU-handicaptillæg pga. hhv. fysiske og psykiske funktionsnedsættelser. 

Totalen er baseret på unikke støttemodtagere. Summen af fysiske og psykiske funktionsnedsættelser 

overstiger totalen, da grundlaget for den enkeltes handicaptillæg kan være ændret i løbet af 2022. Det 

betyder, at få studerende kan fremgå under begge kategorier. 
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Med venlig hilsen 

 

 

Christina Egelund 
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